

Rainbow Division Memorial
Mémorial de la Division Arc-en-Ciel

Croix Rouge Farm Battle July 26, 1918

Bataille de la Ferme de la Croix Rouge

Fère-en-Tardenois (Aisne)



Croix Rouge Farm Memorial Foundation
Fondation du Mémorial de la Croix Rouge

<http://croixrougefarm.org>



Presentation of Colors

*

Historical Introduction:
Letter from M G Wickstrom,
Commanding General, Rainbow Division

*

Unveiling of the monument

*

Laying down of wreaths

*

Moment of silence

*

US and French national anthems

*

Thank you to flag bearers

*

Our gratitude goes to the Defense Attaché Office (DAO) of the United States Embassy in France and to the French Ministry of Defense and Veterans Affairs for their support, and to the US Army Europe Color Guard and the Honor Guard of the Training Center Sissons for their participation in this ceremony as well as the flag bearers.

We also wish to thank the Pershing Doughboys, the Poilus de la Marne and the Association Mémoire de la Grande Guerre for representing here the WWI soldiers.

Chorale

Collège Anne de Montmorency

Fère-en-Tardenois

ALISSON BEAUME	LE CHARMEL
CLOE DEHOURS	FERE-EN-TARDENOIS
RYAN DEROCHE	COINCY
AURELIE DEWOLFE	BEUVARDES
KEVIN DUPONT	COINCY
ELODIE FOUET	BEUVARDES
LOUIS GOUAULT	FRESNES
LEO GRIMONT	LE CHARMEL
STANN HAYS	SERGY
CORENTIN LEGENDRE	FRESNES
MAJOLIE LESUEUR	FERE-EN-TARDENOIS
MICHAEL MARTINSKI	FRESNES
CAMILLE MOIZARD	BEUVARDES
FLORIAN MOIZARD	LE CHARMEL
YANN PEAN	COINCY
LOUIS ROMAIN	VILLERS-SUR -FERE
JESSY SANTERRE	LE CHARMEL
THIBAUT SENET	BEUVARDES
SEBASTIEN TALLEUX	COINCY
NAHEL ZEKRI DIEUDEGARD	GOUSSANCOURT

La Fondation du Mémorial de la Croix Rouge remercie très chaleureusement les membres de la chorale et Mme Gasnier, d'avoir participé à cette cérémonie.



Présentation des couleurs

*

Introduction historique:
Lettre du M G Wickstrom,
commandant la Rainbow Division

*

Dévoilement du monument

*

Dépôt des gerbes

*

Minute de silence

*

Hymnes nationaux américain et français

*

Remerciement des porte-drapeaux

*

Nous exprimons notre gratitude au Ministère de la Défense et des Anciens Combattants et au Bureau de l'Attaché de Défense de l'Ambassade des Etats Unis ainsi qu'au Piquet d'Honneur du Centre d'Entrainement de Sissone, à la Garde aux Couleurs de l'Armée Américaine Europe et aux Portes-Drapeaux pour leur participation à cette cérémonie. Nous remercions aussi les Pershing Doughboys, les Poilus de la Marne et l'Association Mémoire de la Grande Guerre de représenter ici les combattants de la Grande Guerre.

This sculpture is the work of James Butler, RA. It is dedicated to the soldiers of the US 42nd “Rainbow” division who gave their lives for France. It marks the engagement of Americans from throughout the United States in a mighty battle for democracy. Two battalions of the 167th Alabama, one of the infantry regiments of the Rainbow division, distinguished themselves on this battlefield on July 26th, 1918.

The Croix Rouge Farm Memorial Foundation would like to express its gratitude to the cities of Fère-en-Tardenois (Aisne) and Opelika (Alabama) for their material and financial contribution to this ceremony.



Cette sculpture est l'œuvre de James Butler, RA. Elle est dédiée aux soldats de la division « Arc-en-Ciel » qui donnèrent leur vie pour la France. Elle marque l'engagement d'Américains de toutes les régions des Etats-Unis dans une formidable bataille au service de la démocratie. Deux bataillons du 167^e régiment d'infanterie d'Alabama, appartenant à la division « Arc-en-Ciel », se distinguèrent pendant la bataille qui se déroula en ce lieu le 26 Juillet 1918.

La Fondation du Memorial de la Croix Rouge tient à remercier les villes d'Opelika (Alabama) et de Fère-en-Tardenois (Aisne) pour leur contribution matérielle et financière à cette cérémonie.